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ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie školstva a kultúry  

Mestského zastupiteľstva v Komárne zo dňa 26. novembra 2024 
 
Prítomní: 
- členovia: Mgr. Szénássy Tímea, Mgr. Kopják Angelika, Ing. Vetter Ján, PaedDr. Héder Ágnes, 

Mgr. Laboda Róbert, Vörös Mária 
- ospravedlnene sa  nezúčastnil  zasadnutia: Mgr. Szabó Csilla, Ing. Fabóová Mária, Grassl 

Ferdinand 
- neospravedlnene sa nezúčastnil zasadnutia:  
- vedúci OŠKaŠ MsÚ: Mgr. Bajkai János 
- zapisovateľ:  
- hosť: Mgr. Gajdáč Ondrej – viceprimátor, PaedDr. Kováč Klaudia – riaditeľka ZŠ s VJM 

Eötvösa, PaedDr. Zuzana Langschadlová – riaditeľka ZŠ J.A. Komenského, Ing. Mgr. 
Zoltán Finta – riaditeľ ZŠ M.Jókaiho, Mgr. Slavomír Ďurčo – riaditeľ ZŠ pohraničnej, 
PaedDr. Mária Pálinkáš – riaditeľka ZŠ s VJM práce, Mgr. Stanislav Jiríček – riaditeľ ZŠ 
rozmarínová, Mgr.art. Alexander Barkóci – riaditeľ ZUŠ 

 
Program:   A/ Otvorenie 

B/ Žiadosti a návrhy na úseku školstva  
C/ Žiadosti a návrhy na úseku kultúry 
D/ Rôzne 
E/ Záver 

 
A/ OTVORENIE 
 

Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie privítala všetkých členov komisie a 
ostatných prítomných. Konštatovala, že je prítomná nadpolovičná väčšina členov komisie, 
a komisia je uznášania schopná. Navrhla v bode D/Rôzne rokovať aj o návrhu Programového 
rozpočtu mesta na roky 2025-2027 predovšetkým o návrhu rozpočtu školstva. 

Komisia jednoznačne odsúhlasila poradie. Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
  

 
 
B/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU ŠKOLSTVA 
 
TE-828/2024 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Komárno č. ...../2024,  ktorý mení a dopĺňa 
VZN č. 12/2019 v znení neskorších predpisov 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že riaditelia ZŠ predkladali žiadosť 
o navýšenie príplatku zákonných zástupcov z doterajších 15 € na 20 € za mesiac v ŠKD. Ďalej 
uviedol, že príspevky od rodičov budú v celej sume slúžiť len na výdavky súvisiace so 
zabezpečovaním vyučovacieho procesu v školských kluboch detí. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh VZN. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
 
 



TE-806/2024 
Žiadosť základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno o pridelenie 
finančných prostriedkov na mzdy asistentov učiteľa 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že základné školy žiadajú o pridelenie 
finančných prostriedkov v celkovej výške 15.288 eur na mzdové náklady pedagogických 
asistentov, školského psychológa a školského špeciálneho pedagóga v rámci projektu „Podpora 
pomáhajúcich profesií 3“ na preklenutie časového nesúladu až do času refundácie finančných 
prostriedkov zo štátneho rozpočtu v zmysle zmlúv o vzájomnej spolupráci pri implementácii 
projektových aktivít v rámci národného projektu. Ďalej uviedol, že finančné prostriedky po 
refundácii zo strany Národného inštitútu vzdelávania a mládeže budú vrátené na účet mesta 
Komárno.  
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
 
 
C/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU KULTÚRY 
 
TE-832/2024 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Komárno č. ...../2024 o poskytovaní 
finančných dotácií z rozpočtu Mesta Komárno na činnosti spojené s jubilejným rokom 
„Jókai 200“ z príležitosti 200. výročia narodenia Móra Jókaiho 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že pri príležitosti 200. výročia 
narodenia Móra Jókaiho mesto navrhuje, aby z rozpočtu mesta Komárno bola vyčlenená 
finančná čiastka z kultúrneho fondu mesta na rok 2025 vo výške 20.000 Eur na finančné dotácie 
pre činnosti spojené s jubilejným rokom „Jókai 200“. 
Ing. Vetter, podpredseda komisie konštatoval, že: 

1. v materiáli treba opraviť formuláciu „z príležitosti“ na „pri príležitosti“, 
2. dôvodom na vylúčenie žiadosti je aj nepredloženie vyúčtovania z predchádzajúcich 

rokoch v zmysle §4, ods.4, avšak sa jedná len o jednorazovú dotáciu, preto navrhuje 
vypustiť uvedený bod zo VZN, 

3. v zmysle VZN žiadosti možno podať priebežne počas kalendárneho roka 2025, čo nie je 
správne, komisia odkiaľ bude vedieť, že komu, koľko a na čo dá dotáciu, odporúča 
stanoviť konkrétny dátum, 

4. vo VZN nefiguruje podmienka, že žiadateľ musí propagovať aj mesto pri zrealizovaní 
projektu, preto navrhuje doplniť. 

Mgr. Szénássy, predsedníčka komisie navrhla doplniť materiál v §5, ods.1 nasledovne: 
„Finančná dotácia je len doplnkovým zdrojom pre vykonávanie činností spojených s jubilejným 
rokom „Jókai 200“ a zabezpečenie propagačno-informačných materiálov a umeleckých diel 
súvisiacich pri príležitosti 200. výročia narodenia Móra Jókaiho“. 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ konštatoval, že s najväčšou pravdepodobnosťou dotácia bude 
vyčerpaná do polroka, ak niekto predkladá žiadosť po rozdelení dotácie v plnej výške (20.000 
€), tie žiadosti budú už automaticky odmietnuté.  
 
Komisia odporúčala prejednať VZN na zasadnutí Rady pri MZ a MZ po doplnení a upresnení. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 



TE-756/2024 
Výpožička majetku mesta – Pro Castello Comaromiensi, n.o. 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že Pro Castello Comaromiensi, n.o. 
žiada o výpožičku majetku Mesta Komárno so zámerom o dlhodobú výpožičku (na 
neobmedzenú dobu) za účelom poskytovania všeobecne prospešných služieb v areáli Národnej 
kultúrnej pamiatky Pevnosť v Komárne. Ďalej uviedol, že účel výpožičky zahŕňa aj 
prevádzkovanie Pevnosti, vrátane organizovania prezentačných a sprievodcovských aktivít, ako 
aj kultúrnych a spoločenských podujatí v priestore Pevnosti. Ďalším účelom výpožičky je zámer 
N.O. podávať žiadosti o dotácie na menšie obnovy Pevnosti, a krátkodobého prenájmu 
vypožičaného majetku tretím osobám. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 
TE-769/2024 
Prenájom nebytových priestorov – Varju & Company s. r. o. 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že žiadateľ, Tamás Varju, kreatívny 
remeselník a odborný učiteľ remesla žiada o dlhodobý prenájom nebytových priestorov 
v Kasárenskej budove na 25 rokov za účelom vytvorenia vzdelávacieho centra a kreatívneho 
ateliéru „Škola koženého umenia a remesiel COMORRA“. Ďalej uviedol, že ročné nájomné 
bude vo výške 3.675,- eur/rok, s každoročnou aktualizáciou výšky nájomného  podľa indexu 
miery inflácie vyhlasovanej Štatistickým úradom SR. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
 
D/ RÔZNE 
 
TE-807/2024 
Rozpočtové opatrenia podpísané primátorom mesta Komárno v roku 2024 
 
Mgr. Szénássy, predsedníčka komisie predkladala materiál. Uviedla, že ide o účelovo určené 
finančné prostriedky v roku 2024, ktorých na základe uznesenia MZ môže podpísať primátor 
mesta a úrad predkladá v pravidelných intervaloch na zasadnutie MZ. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 6 : 0 : 0 
 
 
 
TE-792/2024 
Návrh Programového rozpočtu mesta Komárno na roky 2025-2027 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že Ekonomický odbor predkladal 
vyrovnaný rozpočet na rok 2025, a nakoľko mesto neráta s výrazným navýšením na strane 
príjmov výdavková strana bola viazaná maximálne do výšky schváleného rozpočtu z r.2024. 



Ďalej uviedol, že finančné prostriedky schválené na rok 2024 pre školstvo neboli postačujúce, 
ale koncom roka mesto korigovalo dotáciu školstva. Konštatoval, že najväčším rizikom na rok 
2025 je financovanie materských škôl, ktoré od 1. januára 2025 prejdú do normatívneho 
financovania (namiesto dani z príjmov fyzických osôb budú financované priamo z rozpočtovej 
kapitoly ministerstva školstva). Ďalej konštatoval, že problém bude aj s vekovou štruktúrou 
zamestnancov MŠ, nakoľko viac ako tretina je staršia ako 55 rokov. Uviedol, že prvý odhad na 
žiaka MŠ bol vo výške 3.000 € / rok / žiak, avšak najnovší údaj v prípade mesta Komárno je už 
viac ako 3.600 € / rok / žiak. 
Mgr. Gajdáč, viceprimátor konštatoval, že situácia v školstve je veľmi nepriaznivá, a ani na 
ministerstve nikto nevie, aká bude výška normatívnej dotácie pre materské školy, čísla menia zo 
dňa na deň. Ďalej konštatoval, že momentálne vyzerá tak, že štát čím viac chce zobrať 
samosprávam a čím menej dať do školstva. Uviedol, že napriek tomu postoj mesta v oblasti 
školstva je nezmenená, mesto musí nájsť finančné prostriedky v prípade potreby na školstvo. 
 
Komisia odporúčala prejednať materiál na zasadnutí Rady pri MZ a MZ. 
Pomer hlasovania: bez hlasovania 
 
 
E/ ZÁVER 
 
Diskusia 

 
Vörös Mária, člen komisie informovala prítomných o zverejnení výzvy do súťaže 

„VIRTUÓZOK“ (predovšetkým pre umelecké školy). 6-24 ročný sa môžu prihlásiť, ale podrobné 
podmienky treba preštudovať. 

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť v Komisii školstva a kultúry a 
vyhlásila zasadnutie za ukončené. 
 
Zapísal: Mgr. Himpán 
V Komárne dňa 27.11.2024 
 
 
 
 
 

Mgr. Szénássy Tímea 
 predsedníčka komisie 
 


